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PLÁNOVANÉ AKCE 2024/2025 
 

22. prosince - koledování u kapličky s VDO Malá Haná (11:15) 
23. prosince - zasedání zastupitelstva obce Světlá (19h) 

24. prosince - bruslení a lední hokej v Boskovicích (8:15 - 9:45) 

27. prosince - turnaj ve stolním tenise v KD Světlá (děti, ženy, muži) 

28. prosince - výroční valná hromada SDH Světlá (18h) 
  1. ledna - novoroční ponor (14h) a novoroční ohňostroj na výletišti (18h) 

18. ledna - 17. Společenský plese SDH Světlá v Cetkovicích (20h) 

  1. března - Masopustní průvod obcí 
      březen - dětský karneval v sále KD 

19. dubna - Velikonoční dílničky a 
zdobení břízky 
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ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY 
 

Tak už je to zase tady. Mám na mysli Vánoce a Nový rok. Což o to, období je to pěkné, 
ale nějak moc ten čas běží. Jako by to bylo teprve nedávno, co jsme vydali minulé 
vánoční číslo našeho zpravodaje. Ale událostí se mezitím stalo hodně. 
Uprostřed září letošního roku několik oblastí naší republiky poškodily rozsáhlé 
povodně. V naší obci naštěstí žádný větší problém v souvislosti s velkou vodou 
nenastal. V této souvislosti mě příjemně překvapila solidarita místních občanů, kteří 
nemalou mírou přispěli k povodňové sbírce ať již hmotnými či finančními dary. Tyto 
dary jsme prostřednictvím dvou výjezdů naším hasičským vozidlem osobně předali 
potřebným do Opavy a Vápenné u Jeseníku. Podle toho jakou zkázu jsme viděli na 
místě, tak můžeme být šťastní, že se nám tato živelní pohroma vyhnula. Nedokážu si 
moc představit, jak by obec naší velikosti podobnou zkázu řešila. 

Při podobných mimořádných událostech hrají nezastupitelnou roli hasiči. V naší obci 
máme dobrovolné hasiče již téměř 140 let a věřím, že v případě potřeby vždy rádi 
pomůžou. Konkrétně ve Světlé je SDH zároveň největší hybnou silou společenského 
dění. Určité potíže jsou ale s místní zásahovou jednotkou. Ta je ze zákona zřizována 
obcí a v našem případě je tvořena devíti osobami. I přes několikeré upozornění většina 
členů již dlouho nedodala potřebné lékařské prohlídky, což může být předmětem 
kontroly příslušných orgánů. Také ochota k účasti na různých hasičských cvičeních či 
soutěžích v poslední době klesá. Já považuji podobnou praktickou činnost za velmi 
důležitou, neboť tím daný dobrovolný hasič takzvaně nevypadne ze cviku a má to v 
ruce. Otázkou například zůstává to, jak se budou při zásahu orientovat ti, kteří se ve 
zbrojnici nebyli podívat třeba i několik let. Měli bychom mít na paměti, že požární 
ochrana a vůbec všechny možné hasičské činnosti jsou v zájmu každého obyvatele 
obce (tedy alespoň v to doufám). Někdo může namítnout, že přece máme 
profesionální hasičské sbory s lepším vybavením. Ale nebudu daleko od pravdy, když 
řeknu, že při požáru vlastního domu se i největší ateisté dávají na modlení, aby někdo 
konečně přijel. Přitom první může být i naše místní jednotka, jak už se několikrát stalo. 
A neměla by to být žádná domobrana, nýbrž činnost s určitým řádem. 
Do skladby rozpočtu obce na rok 2025 jsme zahrnuli různé akce, plánované na příští 
rok. Již byla na Jihomoravský krajský úřad podána žádost o dotaci na výstavbu 
chodníku u hlavní silnice směrem na Šebetov. Máme již zpracovaný projekt úpravy 
pitné vody, konkrétní návrh podoby nového hřiště s umělým povrchem, nebo jsme 
nechali zpracovat projekt nového veřejného osvětlení ve spodní části obce. Právě 
posledně jmenovaná záležitost nás v příštím roce zřejmě čeká. Podle posledních 
informací by firma E.ON měla v dohledné době přistoupit k plánované přeložce 
elektrického vedení do země v lokalitě u kapličky, s čímž souvisí i vybudování nového 
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osvětlení. Ideálním případem by bylo skloubit tyto výkopové práce s položením kabelu 
vysokorychlostního datového připojení, které u nás hodlá na své náklady realizovat 
firma Cetin. Podotýkám, že v této souvislosti v rámci uplynulých voleb do 
zastupitelstev krajů proběhlo v této věci neoficiální referendum, kde jasná většina 
občanů Světlé výstavbu takového vysokorychlostního připojení podpořila. 
Ani dnes nemohu vynechat oblíbené téma odpadů. Z Technických služeb Malá Haná 
jsme dostali zprávu, že barevné nádoby na tříděný odpad do každého domu budou k 
dispozici v polovině roku 2025. Všechny domácnosti budou včas informovány o 
způsobu distribuce těchto popelnic a o celém tomto systému, jenž se nazývá door-to-
door. Naši předkové by se asi divili, že je třeba z dědiny vozit například trávu někam 
daleko na skládku, ale bez toho se nám dosažení státem stanovených třídících cílů 
splnit nepodaří. 
Pokud se krátce podíváme na statistiky odpadového hospodářství v naší obci, můžeme 
zjistit mnoho zajímavých údajů. Kupříkladu to, že celkové finanční náklady na 
odpadové hospodářství máme lehce nižší než je celorepublikový průměr. Konkrétní 
náklady obce na odpady u nás v roce 2023 činily 1296 Kč na obyvatele (každý rok asi o 
150 Kč stoupají) přičemž příjmy (místní poplatek, odměny od EKO-KOMu a další) 
dosáhly jen 1065 Kč. Z toho plyne, že při nyní vybíraných 750 korunách na poplatníka 
musí obec ze svého rozpočtu ještě 18 % nákladů na odpad dotovat. Celková výtěžnost 
tříděného sběru má pozitivní trend a činila v minulém roce již 68 kg na občana, což je 
lehce nadprůměrný údaj ve srovnání s celou Českou republikou. Produkce směsného 
komunálního odpadu měla hodnotu 201 kg na obyvatele obce, a to je o naopak trochu 
více než je celorepublikový průměr. Uvidíme, jak se do systému odpadového 
hospodářství promítne vládou zamýšlený systém zálohování PET lahví a plechovek, 
pokud bude Parlamentem ČR schválen. Toto ale samosprávy povětšinou odmítají 
mimo jiné i s poukazem, že náklady s tímto systémem spojené ponesou především 
spotřebitelé a obce. 
Jak už jsem na začátku předeslal, máme tu konec roku. A s ním pár tradičních událostí 
ve Světlé, jako třeba vánoční bruslení, turnaj ve stolním tenise, nějaká ta schůze, 
ohňostroj atd. Můžete sedět doma pěkně v teple, ale já myslím, že je lepší někam 
vyrazit. Kupříkladu na výše uvedené akce nebo se můžete začít těšit na tradiční ples, 
který máme v sobotu 18. ledna 2025 jak jinak než v Cetkovicích. Rozjímejte či oslavujte 
a nejpozději 24. prosince se u stromku dozvíme, jestli jsme letos zlobili nebo ne. 

 

Eduard Dokoupil, starosta obce. 
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ZÁPISY ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
 

Zápis ze zasedání zastupitelstva obce ze dne 26.8.2024 
 

Přítomni: Roman Dobeš, Ing. Martin Cikánek, Jana Vlachová, Bc. Zuzana Vlková, Ing. 
Eduard Dokoupil, Ing. Martin Cikánek, Mgr. Petr Palán - omluven 
 

Ověřovatelé:  Ing. Martin Cikánek, Roman Dobeš 
 

Hosté:  Jan Vystavěl, Ing. Jiří Cikánek, Mgr. Jiří Biberle, Josef Hartl 
 

Program: 1/ Technický bod - schválení ověřovatelů, schválení programu 
2/ Odprodej obecního pozemku 
3/ Rozpočtové opatření č. 7/2024 
4/ Různé, diskuze, závěr 
 

1/ Technický bod - schválení ověřovatelů, schválení programu 
Usnesení č. 1: Zastupitelstvo obce Světlá schvaluje do funkce ověřovatelů zápisu 
Romana Dobeše a Ing. Martina Cikánka. (6/0/0) 

Usnesení č. 2: Zastupitelstvo obce Světlá schvaluje navržený program jednání. (6/0/0)
  

2/ Odprodej obecního pozemku 
Pan R. Dobeš požádal o odkup nově vzniklého obecního pozemku p. č. 2/41 (ostatní 
plocha/jiná plocha) o výměře 24 m2 u svého domu č. p. 94, který vznikne oddělením 
z pozemku p. č. 2/1 (ostatní plocha/ostatní komunikace, LV 1) dle geometrického 
plánu 356-1 1046/2024. Všechny uvedené pozemky se nacházejí v katastru obce 
Světlá u Šebetova. Záměr prodeje č. 3/2024 (viz příloha) byl řádně vyvěšen na úřední 
desce. 
Usnesení č. 3: Zastupitelstvo obce Světlá souhlasí s odprodejem obecní parcely p. č. 
2/41 (ostatní/jiná plocha) o výměře 24 m2 která se nachází v katastru obce Světlá u 
Šebetova, panu Romanu Dobešovi, bydlištěm Světlá č. p. 94, za cenu 120 Kč/m2 dle 
geometrického plánu 356-1 1046/2024. (4/0/2; M. Cikánek, R. Dobeš) 
 

3/ Rozpočtové opatření č. 7/2024 
Účetní obce zpracovala Rozpočtové opatření č. 7/2024 ze dne 23.8.2024 (viz příloha). 
Toto rozpočtové opatření schválil starosta obce. 
Usnesení č. 4: Zastupitelstvo obce Světlá bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 
7/2024. (6/0/0) 
 

4/ Různé, diskuze 

a) Pan M. Tomášek požádal o řešení situace kolem zahrady jeho domu č. p. 53. Bylo 
navrženo jednání na místě s geodetem. 
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b) Hasičský okrsek Deštná-Roubanina jako pořadatelé požádali obec Světlá o finanční 
dar na zajištění akce PS 8 z Moravy do Čech, která se bude konat 14. září 20224 v okolí 
obce Deštná. 
Usnesení č. 5: Zastupitelstvo obce Světlá schvaluje dar Hasičskému okrsku Deštná-
Roubanina ve výši 3000 Kč na zajištění akce PS 8 z Moravy do Čech, která se bude 
konat 14. září 2024 v okolí obce Deštná. (6/0/0) 
 

c) Byl vznesen návrh na zpracování projektové dokumentace na technologii separace 
uranu z pitné vody. Byla oslovena firma Vodaservis, s.r.o., nabídka této firmy na 
zpracování projektové dokumentace činí 46 000 Kč bez DPH. 
Usnesení č. 6: Zastupitelstvo souhlasí pověřit firmu Vodaservis, s.r.o. vypracováním 
projektové dokumentace na technologii oduranování pitné vody. (6/0/0) 
 

d) Starosta informoval o situaci v obecním lese nad obcí, kde proběhlo vykácení 
porostu napadeného kůrovcem.  
 

e) Starosta dále informoval o schůzce s firmou Cetin. Obec obdržela návrh na 
zasíťování naší obce optickými kabely. Bylo navrženo uspořádat anketu. 
 

f) Pan Cikánek informoval zastupitelstvo o průběhu směny lesa s LČR.  
 

g) Pan Cikánek informoval o špatném stavu obecní techniky. Bylo navrženo přes zimní 
období zajistit podklady pro nákup nové techniky. 
 

h) Bylo upozorněno na volné pobíhání psů po obci.  
 

i) Bylo navrženo nakoupit materiál na opravu střechy domu č.p. 38, která je aktuálně 
v havarijním stavu. Do objektu značně zatéká a je opravdu nutná oprava. 
 
 
Zápis ze zasedání zastupitelstva obce ze dne 4.11.2024 

 

Přítomni: Bc. Zuzana Vlková, Ing. Martin Cikánek, Jana Vlachová, Roman Dobeš, Ing. 
Eduard Dokoupil, Ing. Jan Kaderka, Mgr. Petr Palán 
 

Ověřovatelé:  Mgr. Petr Palán, Bc. Zuzana Vlková 
 

Hosté:  Jan Vystavěl, Ing. Jiří Cikánek, Mgr. Jiří Biberle, Jan Crha, Petr Bohatec 
 

Program: 1/ Technický bod - schválení ověřovatelů, schválení programu 
2/ Smlouva o příspěvku na Minim. sítě sociálních služeb okr. Blansko 
3/ Nájemní smlouva se státním podnikem Lesy ČR 
4/ Plán inventur na rok 2024 
5/ Rozpočtové opatření č. 8/2024 
6/ Různé, diskuze, závěr 
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1/ Technický bod - schválení ověřovatelů, schválení programu 
Usnesení č. 1: Zastupitelstvo obce Světlá schvaluje do funkce ověřovatelů zápisu Mgr. 
Petra Palána a Bc. Zuzanu Vlkovou. (7/0/0) 
Usnesení č. 2: Zastupitelstvo obce Světlá schvaluje navržený program jednání (7/0/0). 
    

2/ Smlouva o příspěvku na financování Minimální sítě sociálních služeb okr. Blansko 
Podobně jako v minulém roce požádalo město Boskovice o spolufinancování 
Minimální sítě sociálních služeb okresu Blansko ze strany obcí v ORP Boskovice pro rok 
2025. Zároveň byla předložena příslušná Smlouva o příspěvku (viz příloha) spolu 
s dalšími podklady. 
Paušální platba podle počtu obyvatel po rozpočítání vychází na 41,70 Kč na obyvatele 
(v loňském roce 45,75 Kč). Kalkulace podílu nákladů na minimální síť služeb sociální 
prevence a odborného sociálního poradenství pro obce ORP Boskovice pro rok 2025 v 
případě obce Světlá činí tedy celkem 10 400 Kč. Tato částka bude zanesena do 
rozpočtu obce pro rok 2025. 
Usnesení č. 3: Zastupitelstvo obce Světlá schvaluje příspěvek na financování sociálních 
služeb a odborného sociálního poradenství v rámci ORP Boskovice na rok 2025 
v celkové výši 10 400 Kč a souhlasí s předloženým návrhem Smlouvy o příspěvku. 
(7/0/0) 
 

3/ Nájemní smlouva se státním podnikem Lesy ČR 
V rámci probíhajícího jednání o směně lesních pozemků mezi obcí Světlá a státním 
podnikem Lesy ČR byla obci zaslán návrh nájemní smlouvy na parcely č. st. 213 o 
výměře 84 m2 v katastru obce Šebetov. Na této parcele stojí stavba tzv. kašny, kterou 
obec Světlá získala do svého majetku v roce 2021 v dražbě. Nájemné bylo stanoveno 
na 685 Kč ročně s tím, že bude zpětně doplaceno 2591 Kč za období od 21. 3. 2021 do 
31. 12. 2024. Smlouva se uzavírá na dobu určitou od 1. 1. 2025 do 31. 12. 2029. 
Usnesení č. 4: Zastupitelstvo obce Světlá souhlasí s předloženou Nájemní smlouvou 
č. 144/1585/2024 (Pozemek a dohoda o vydání bezdůvodného obohacení), týkající se 
parcely č. st. 213 v k. ú. Šebetov, uzavíranou se státním podnikem Lesy České 
republiky. (7/0/0) 
 

- Pan J. Cikánek obeznámil zastupitelstvo s obsahem korespondence s LČR ohledně 
směny lesních pozemků.  
 

4/ Plán inventur za rok 2024 
Účetní obce vypracovala a předložila dokument Plán inventur za rok 2024, který 
stanovuje hlavní inventarizační komisi, další část stanovuje dílčí inventarizační komise 
č. 1 a 2. 
Usnesení č. 5: Zastupitelstvo obce Světlá bere na vědomí Plán inventur za rok 2024. 
(7/0/0) 
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5/ Rozpočtové opatření č. 8, 9 a 10/2024 
Účetní obce zpracovala Rozpočtové opatření č. 8/2024 ze dne 2. 9. 2024, Rozpočtové 
opatření č. 9/2024 ze dne 13. 9. 2024 a Rozpočtové opatření č. 10/2024 ze dne 
7.10.2024 (viz příloha). Tato rozpočtové opatření schválil starosta obce. 
Usnesení č. 6: ZO Světlá bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 8/2024. (7/0/0) 
Usnesení č. 7: ZO Světlá bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 9/2024. (7/0/0) 
Usnesení č. 8: ZO Světlá bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 10/2024. (7/0/0) 
 

6/ Různé, diskuze 
a) Zastupitelé projednali návrhy na investiční akce pro rok 2025. Pro příští rok jsou 
plánovány tyto projekty: Popelnice Door-to-door, chodník u bytovky, střecha č.p. 38, 
veřejné osvětlení, pěstební činnost, inženýring stavebních povolení, zahradní technika, 
odvodnění nad obcí, multifunkční hřiště,  
 

b) Petr Bohatec podal žádost o pronájem spodního rybníka a navrhnul roční nájemné 
ve výši 5000 Kč.  
Bylo navrženo, vyhotovit projekt odbahnění, rekonstrukce hráze a výpustě spodního 
rybníka. Projednat podmínky při vypovězení smlouvy a následný postup se stávajícím 
nájemníkem. 
 

c) Starosta obce informoval přítomné o situaci v obecním lese v katastru obce Uhřice a 
nad obcí Světlá. 
 

d) J. Vystavěl informoval o vývoji situace ohledně oduranování pitné vody. Přijeli 
zástupci firmy, která se zabývá separací uranu. Připraví návrh technického řešení a 
ceny. 

 
VÝSLEDKY ANKETY PRO OBČANY OBCE SVĚTLÁ 

 

Modernizace telekomunikační infrastruktury v obci Světlá 
 
Odpověď ANO zvolilo 58 hlasujících (78,4 %), odpověď NE zvolilo 16hlasujících. 

 
Odevzdáno celkem 74 anketních lístků (36,3 % všech voličů obce). 

 

Voleb do Obecního zastupitelstva se zúčastnilo 142 občanů, což je 72,1 % voličů z naší 
obce. 
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VÝSLEDKY VOLEB DO ZASTUPITELSTVA JIHOMORAVSKÉHO 
KRAJE V OBCI SVĚTLÁ (20.-21.9.2024) 
 

 
ANO 2011 14,8 %   (hlasy: 30) 
SPOLU (ODS+KDU+TOP 09)    9,9 %   (hlasy: 20) 
Starostové pro JmK    6,4 %   (hlasy: 13) 
SPD, Trikolora, PRO a Svobodní    5,4 %   (hlasy: 11) 
Stačilo    3,9 %   (hlasy: 8) 
Přísaha    1,5 %   (hlasy: 3) 
Sociální demokracie    1,5 %   (hlasy: 3) 
Demokratická strana zelených    1,0 %   (hlasy: 2) 
Česká pirátská strana    1,0 %   (hlasy: 2) 
Nestraníci pro JmK    0,5 %   (hlasy: 1) 
 

Voliči 
v seznamu 

Vydané 
obálky 

Volební 
účast v % 

Odevzdané 
obálky 

Platné 
hlasy 

% platných 
hlasů 

203 95 46,8 95 93 97,9 
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VÁNOČNÍ DÍLNIČKY A ROZSVÍCENÍ STROMU 
 
První adventní víkend přivítal všechny občany vánočními dílničkami, které se již 
tradičně konaly v sobotu v sále kulturního domu ve Světlé. V dopoledních hodinách 
byl připraven tvořivý program pro děti a jejich rodiče. Děti si vyráběly fousaté skřítky 
ze zavařovacích sklenic, filcu a látek. Značnou dávku trpělivosti vyžadovali také skřítci 
vyrobení z ovčího rouna, kde si děti měly možnost osahat rozdíl mezi vlnou a rounem.  
Nechyběla ani práce s papírem.  

 
 

Z papíru si děti s rodiči vyrobily pomocí 
klasické starší metody s krepovým papírem 
vánoční strom. Skřítci, ale i ostatní tvoření 
se dětem moc povedlo a pěvně věřím, že si 
tvoření všichni účastníci užili a jejich 
výtvory zdobí nejednu domácnost 
v adventní čas. 
 
Odpoledne bylo v sále kulturního domu 
věnováno tradičně všem dospělým. V sále 
hrály vánoční koledy, voněl svařák a 
chvojky s jehličím, na stolech byla spousta 
dobrot od všech účastníků, a maminky si 
mezi sebou předávaly inspirace s recepty. 
Letošní dílny pro dospělé nabízely všem 
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účastníkům možnost vlastnoručně si vyrobit adventní věnec na dveře. Přichystané 
bylo nepřeberné množství různých chvojek jehličnanů, přírodnin, baněk a jiných 
doplňků k zdobení.  
Stejně jako děti si mohli i dospělí účastníci vyrobit skřítka z ovčího rouna a vlny. Tato 
tvořivá činnost nabyla v letošním roce velké oblibě a všem se moc dařila, co kus, to 
líbivý originál.  
Papír, tvořivá činnost z papíru nechyběla ani v odpoledních dílničkách. Protože se 
v jednom z předcházejících ročníků pyšnila oblibě technika vánočních skládaných 
ozdob z papíru, byla tato technika zařazena do nabídky i v letošním roce. Chtěla bych 
ze srdce poděkovat všem, kteří jakýmkoliv úsilím a snahou pomohli přichystat vánoční 
dílničky. 
 

 
 
Vánoční dílny navštívilo mnoho tvořivých rukou a 
věřím, že nejen děti, ale i dospělí se těší ze svých 
výtvorů při vánoční výzdobě svých obydlí.  
 
První adventní neděli se v mnoha domácnostech 
rozsvítila první adventní svíčka. Pro občany naší 
vesnice bylo připravené již tradiční setkání při 
příležitosti rozsvícení vánočního stromu. 
Tato příjemná lidová tradice, kdy se potkají sousedé 
ve středu obce v adventním čase je připomenutím 
toho, jak je důležité udržovat obyčejná mezilidská 
setkaní. 
Ani v letošním roce nechyběla vůně čaje a svařeného 
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vína. Děti se s napětím těšily na návštěvu anděla a čerta, zástupce z říše pekelné, kteří 
přišli všem dětem připomenout blížící se návštěvu Mikuláše v jejich domovech. Děti 
však byly statečné a do mikrofonu zazpívaly písničku nebo přednesly básničku, a tak 
byly andělem odměněny balíčkem za odvahu. 

 

Chtěla bych touto cestou poděkovat všem, kteří pro místní občany pořádají nejen 
kulturní akce a setkání, ale jakkoliv přispívají do společenského dění v naší malé obci. 
Myslím si, že společenských setkání je v naší obci hodně a mnohé se staly již tradicí. Je 
za nimi mnoho času a úsilí, a proto bych ještě jednou chtěla všem ze srdce poděkovat 
za spolupráci.  
 
Všem občanům bych ráda popřála krásné prožití vánočního času a mnoho zdraví do 
nového roku 2025.  
         
        Vlková Zuzana 
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POMOC OBCE SVĚTLÁ LIDEM POSTIŽENÝM POVODNĚMI 

Dne 17. září 2024 v 18 hodin se v obci Světlá konala sbírka pro lidi postižené 
rozsáhlými povodněmi. Občané přispěli nebývalou finanční částkou 37 989 Kč a 
hmotnými dary v hodnotě více než 40 000 Kč. Z uvedeného finančního daru byly 
nakoupeny potřebné věci jako stavební kolečka, holínky, vědra, hrábě, lopaty, kladiva, 
rukavice a další. Zbylé finance ve výši 3500 Kč byly odeslány na povodňové konto č. 
50234841/0100, které patří Sdružení měst a obcí Jesenicka. 

 
Dne 18. září 2024 v 6:15 hod vyjela jednotka zásahovým vozidlem Ford Tranzit ve 
složení Eduard Dokoupil, Michal Vlk, Lukáš Ambroz a Petr Palán + 2 odjinud (Arnošt 
Hladík a Michal Sotolář) do města Opavy, kam Michal Vlk získal kontakt a měli tam 
zájem o konkrétní pomoc. Měli jsme sebou kromě nářadí, potravin a hygienických 
prostředků (kterých byl plný přívěs) i motorovou pilu a kalové čerpadlo Heron. Po 
příjezdu do Opavy byl obsah přívěsu po 9 hodině vyložen v humanitárním skladu, 
odkud byl okamžitě expedován potřebným. 
Poté se jednotka vydala do oblasti postižené povodněmi, což bylo v Opavě hlavně 
blízké okolí stejnojmenné řeky, která protéká centrem města. Na ulici Chelčického 
jsme zjistili, že ulice byla z neděle 15. 9. na pondělí 16. 9. pod vodou o výšce hladiny 
více než 2 metry. Vrstva hnědého bahna byla všudypřítomná. Prakticky ve všech 
domech se usilovně pracovalo na vyklízení nábytku, podlah, a vůbec skoro všech 
zatopených věcí před dům na ulici. Přitom v dané lokalitě nešla elektřina a voda z 
vodovodu nebyla pitná. 
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Naše jednotka se rozdělila na tři skupiny. Jedna prováděla postupně čerpání vody ze 
sklepů na adrese Chelčického 15, 15a, 8 a 17. Druhá skupina vyklízela totálně 
vyplavenou garáž č. p. 18, třetí skupina pomáhala vynášet poničené věci z domu č. p. 
4. 
Po dokončení uvedených prací skupina pomohla na adrese Chelčického č. p. 1 s 
likvidací převráceného zahradního domku. Posléze jsme se přemístili na č. p. 17, kde 
jsme při čerpání sklepa pomáhali vynášet veškeré poničené věci na ulici. 
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V 16:15 hodin se vozidlo se dvěma našimi hasiči přemístilo přes řeku na adresu U 
Střelnice 274/3a, kde podle sdělení koordinačního povodňového centra bylo třeba 
čerpat sklep, který paradoxně vyplavila hlavně pitná voda po vytržení bojleru. Po 
odčerpání sklepa jednotka v 17:20 hodin poměrně složitě přejela do domu Fügnerova 
717/65, kde byla tamními majiteli vřele přivítána. V několika sklepních místnostech 
byly nánosy bahna, které se po zředění vodou dařilo čerpat do kanálu na ulici. 
Po ukončení veškerých prací a převléknutí do čistého oblečení jednotka ve 20 hodin za 
soumraku opustila potemnělou Opavu a ve 22:15 hodin dorazila do Světlé. Bylo velice 
poučné vidět složitou situaci místních lidí, kteří již zažili podobné vyplavení vodou v 
roce 1997. Na místě pomáhalo mnoho lidí a všichni opravdu makali, aby se podařily 
postižené domy zase učinit obyvatelnými. My s naším malým potokem v obci si těžko 
dokážeme představit celý obraz zkázy velké části Severní Moravy. 
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Ráno 25. září 2024 vyjela jednotka zásahovým vozidlem Ford Tranzit ve složení Martin 
Cikánek, Petr Palán, Michal Vlk, Marek Čejka, Václav Zemánek a Jiří Korbel do obce 
Vápenná nedaleko Jeseníku, kam Petr Palán získal kontakt a měli tam zájem o 
konkrétní pomoc. Vozidlo mělo za sebou opět plný přívěs nářadí a dalších potřeb v 
hodnotě 25 500 Kč, které byly pořízeny z finanční sbírky od občanů obce Světlá. Po 
příjezdu do Vápenné byl obsah přívěsu vyložen v tamním skladu. 

 
 
Hasiči ze Světlé prováděli vyklízecí a bourací práce na adrese Vápenná č. p. 5 i 7 a v 
odpoledních hodinách na adrese Vápenná č. p. 466. Zde byly poničeny a pobořeny 
domy v důsledku rozvodnění toku Vidnávka, který prochází obcí. 
 
Odkaz na reportáž v Českém rozhlase:  
 https://www.facebook.com/alca.hesova/videos/859771382911241 
 
Více fotografií na webových stránkách obce Světlé, včetně dopisu postiženým obcím. 
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Osobně děkuji všem, kteří přispěli a zejména těm, kteří se povodňové pomoci přímo 
zúčastnili. 

Zapsal: Eduard Dokoupil - starosta SDH Světlá 
 

DÁLKOVÁ PŘEPRAVA VODY STŘÍKAČKAMI PS8 Z MORAVY 
DO ČECH 
 

Rekord vytvořen! 

V sobotu 5. října 2024 hasičský okrsek Deštná - Roubanina  a hasičský okrsek Šebetov 
uspořádaly na počest 160. výročí vzniku Českého hasičstva akci „PS8 z Moravy do 
Čech“, do které se zapojilo více než 400 hasičů a hasiček z 53 sborů dobrovolných 
hasičů ze sedmi krajů České republiky. 

Hasičský rekord za pomocí 54 přenosných motorových stříkaček PS8, vyráběných 
v továrně THZ Vysoké Mýto v letech 1949 - 1968 a 265 hasičských hadic typu „B” se 
vedením vody o celkové délce 5,3 km podařilo propojit Jihomoravský a Pardubický 
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kraj. Trasa vedla z obce Deštná (nejsevernější obec blanenského okresu, Jihomoravský 
kraj) přes Horní Smržov a dále pokračovala Roubaninou do obce Slatina (nejjižnější 
obec svitavského okresu, Pardubický kraj). Konečného propojení od prvního nasátí po 
závěrečný výstřik bylo dosaženo v čase 1:20:36 h, přičemž bylo použito celkem cca 45 
000 l vody. Výkon řízený organizačním výborem ve složení Jaroslav Bárta, Antonín 
Habala, Petr Dvořáček a Josef Roupa, byl zaevidován do České databanky rekordů v 
sobotu 5. 10. 2024 ve sportovním areálu v Deštné. 
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FC SVĚTLÁ - 2. LIGA (SEZÓNA 2024) 
 

Jako již několik let za sebou se nám daří držet ve 2. lize malé kopané okresu Blansko, 
soutěže se zredukovali na 5 lig s celkovým počtem 50 týmů, každá lika má 10 
účastníků. Po vydařeném vstupu do sezóny přišlo letní vystřízlivění a nakonec se až do 
posledního kola bojovalo o záchranu. Poděkování patří všem, kdo se zápasů účastnil, 
některé se odehráli v minimálním počtu hráčů (bez střídání. 

Cíl, být do 7. místa, jsme nakonec splnili. Pro příští rok dojde k redukci soupisky a 
doplnění novými hrači, kteří se budou účastnit pravidelněji. 
Také se rýsuje vidina nového víceúčelového hřiště, které by jistě pomohlo budoucnosti 
místního klubu (následníkům, pokračovatelům). Byla by jistě velká škoda, kdyby 
třicetiletá „pouť“ skončila, tak jak se již stalo v mnoha klubech a to i z blízkých obcí. 
 

Letos se ve Světlé odehrál již 25. ročník turnaje v malé kopané „SVĚTLÁ 
2024“ a zde jsou výsledky: 
Opět po roce se do Světlé sjely týmy z okolí, aby bojovaly o poháry v tradičním turnaji, 
letos již po dvacátépáté. Loňskou účast 8 týmů, ačkoli přislíbených, se nepodařilo 
zopakovat a tak jsme se vrátili k formátu 6-ti účastníků, kteří byli rozlosováni den před 
turnajem na oficiálním ceremoniálu do 2 skupin. 

Ve skupině A se utkal nejprve obhájce turnaje PPH Cetkovice s domácím týmem FC 
Světlá, ze kterého vzešli vítězně domácí 0:1.  V dalším zápase prohráli i s TORPÉDY 
z Vážan rovněž 0:1. Rozhodující zápas o vítězství ve skupině skončil mezi neporaženou 
Světlou a Vážany smírně 0:0, poté byli na penalty šťastnější TORPÉDA a postoupili 
přímo do semifinále. Světlá pak narazila na posledního ze skupiny B. 
Ve skupině B hráli domácí veteráni AC Světlá nejdříve s BAYERNem Míchov 
nerozhodně 1:1 a poté porazili Keňu 2:0 - postup do semifinále z 1. místa ve skupině B. 
V posledním zápase skupiny pak Míchov porazil Keňu 1:0. 

Další fází turnaje byl již tradičně vyřazovací pavouk, kde se domácím týmům už tolik 
nedařilo a pravda, vybrali si kopec smůly.  
O 5. místo se utkali obhájci PPH Cetkovice s FC Světlá a vyhráli až na penalty po remíze 
1:1. Podobný průběh měl i zápas o 3. místo, kdy domácí tým AC Světlá nevyužil 
spousty šanci a nakonec po remíze 0:0 podlehl rovněž na penalty BAYERNu Míchov. 
Finálový zápas po remíze 0:0 mezi týmy Keňa Beach (překvapení turnaje) a TORPÉDA 
Vážany gradoval při pokutových kopech, kde se poprvé v historii nakonec radovali 
borci z týmu KEŇA BEACH. 
Jednu takovou raritu musíme ale zmínit a to, že se za 25 let žádnému týmu nepodařilo 
obhájit vítězství z předešlého ročníku. 
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Konečné pořadí turnaje: 

1. KEŇA Beach  2. TORPÉDA Vážany  3. BAYERN Míchov 
4. AC Světlá 5. PPH Cetkovice 6. FC Světlá 

  
Individuální ocenění: 

Nejlepší střelci: Bohuslav Klimeš, Michal Jelínek, Petr Palán (2 góly) 

Nejlepší hráč: Vojtěch Šmeral (AC Světlá)  Nejlepší brankář: Ladislav Lajšner (Keňa) 
Na závěr bychom chtěli poděkovat sponzorům a všem, kteří se akce zúčastnili. Dále 
všem, kteří pomohli při chystání, prodeji a celkové organizaci turnaje. 
 

Ženatí - Svobodní  1:0 (0:0) - hráno 16. 8. 2024 v rámci „Světelské pouti“. 

Branka: Petr Palán, Rozhodčí: Zuzana Vlková (foto: viz. minulé číslo Světelských listů) 

Sestavy: Jindřich Kaderka, Jan Crha, Jiří Korbel, Zdeněk Mužík, Petr Palán, Václav 
Zemánek, Jiří Bílek, Jan Kaderka, Martin Cikánek, Michal Letfus a Petr Letfus st. - Petr 
Bohatec, Dennis Vymer, Ladislav Tichavský, Ondřej Dufka, Jakub Smékal, David 
Paděra, Matěj Letfus a Petr Letfus ml. 
 

2. DOZBOS LIGA 
Výsledky: SK Jestřebí - FC Světlá 6:3 (Cojocaru V., Letfus Matěj, Lajšner Matěj) 
FC Světlá - TJ Sokol Křetín 2:5 (Cojocaru V., Palán Petr) 

BC Červánky Rájec - FC Světlá 5:1 (Lajšner Ladislav) 

FC Světlá - SK JKP Olešná 3:2 (Palán Petr, Letfus Michal, Vondál Lukáš) 
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FC Světlá - AC Okrouhlá 2:5 (Letfus Matěj, Vymer Dennis) 

KANAP Karolín - FC Světlá 4:5 (Lajšner Ladislav 2, Mucha Vojtěch 2, Hejna Jan) 
FC Světlá - TORPÉDA Vážany 2:3 (Vondál Lukáš, Hejna Jan) 

MK Rozhraní - FC Světlá 5:4 (Letfus Michal 3, Jelínek Michal) 

FC Světlá - SK Jestřebí 2:5 (Vondál Lukáš, Kaderka Radim) 

TJ Sokol Křetín - FC Světlá 4:1 (Palán Petr) 
FC Světlá - BC Červánky Rájec 4:1 (Letfus Michal 3, Hejna Jan) 

SK JKP Olešná - FC Světlá 8:3 (Letfus Matěj, Lajšner Matěj, Jelínek Michal) 

FC Světlá - KMK Újezd u Kunštátu 1:1 (Palán Petr) 
 

 
Více informací o uplynulé sezóně na :         www.smfbl.cz/sezona-2024/2-liga/ 
 

Za FC Světlá v roce 2024 nastoupili:        (odehrané zápasy/góly)       Bohatec Petr (9/0), 
Cojocaru Valentin (2/2), Hejna Jan (12/4), Dufka Ondřej (1/1), Jedlička David (1/0), 
Jelínek Michal (8/3), Kaderka Radim (7/2), Lajšner Ladislav (6/3), Lajšner Matěj (13/6), 
Letfus Matěj (11/4), Letfus Michal (13/13), Letfus Petr ml. (10/0), Loukota David (1/0), 
Mucha Vojtěch (3/5), Paděra David (5/0), Palán Petr (9/4), Rouzek Marek (2/1), Sychra 
Dominik (2/1) Vondál Lukáš (16/7), Vondál Pavel (6/0), Vymer Dennis (12/2). 

1.  

Za tým FC Světlá bychom Vám všem chtěli popřát krásné svátky vánoční a po celý 
rok 2025 hlavně mnoho zdraví, štěstí, lásky a pohody.  

Matěj Letfus a Petr Palán - FC Světlá 
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TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 
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FOTOGALERIE 
 

 
 

Šťastny vodpoledne ve Světlym - 13.10.2024 
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Rybářské závody na horním rybníku - 28. 9. 2024 

 

 
 

Lampionový průvod obcí v rámci státního svátku vzniku ČSR - 28. 10. 2024 
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V sobotu 7. 12. 2024 se uskutečnil 14. ročník „Mikulášského běhu Světlou“. 
Výsledky a fotografie z této tradiční sportovní akce najdete zde:  

https://behsvetlou.webnode.cz/ 
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Tým „Běhej s SDH Světlá“ (5 ze 7-mi) 

 
 

Dětských běhů se letos zúčastnilo celkem 25 dětí, hlavní závod na 5 km absolvovalo 48 
běžců a běžkyň, což je oproti loňskému ročníku nárůst. 

Všem děkujeme za účast a podporu a za rok se budeme opět těšit na viděnou. 

 
 

 
Školení řidičů - 13. 12. 2024 
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Naši oslavenci (1. 9. - 31. 12. 2024) 
 

Ve zpravodaji uvádíme jubilea 60, 65, 70, 75, 80 a více let. 
 

Paní   Věra  Kubínová 
Paní Ludmila  Cikánková Všem našim milým  
Pan  Josef  Krajíček oslavencům přejeme 
Pan Rudolf  Hrozek do dalších krásných let 
Pan  Vladislav  Cikánek života hodně zdraví, štěstí,  
Paní Jana  Cikánková spokojenosti a rodinné pohody.  
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
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